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Obec Lutín

Školní 203, 783 49 Lutín
tel.č.: 585 944 323 | e-mail: e-podatelna.ou@lutin.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 3 Zastupitelstva obce Lutín
konané dne 12. 12. 2022 v KSZ Třebčín od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na obecním úřadě.

Doba jednání: 18.04 - 19.50 hod.
Přítomno: 15 členů ZO dle přiložené prezenční listiny, Ing. Miroslav Brhel 4 hosté dle

přiložené prezenční listiny
Omluveni: /
Neomluveni:
Předsedající: Ing. Jakub Chrást
Zapisovatel*: Eva Sedláčková
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Lenka Soušková, Ing. Miroslav Smička
Zpravodaj: Ing. Zdeněk Pavlík

*Předsedající v souladu s jednacím řádem obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Zahájení

Program jednání:

  1. Zahájení.
  2. Volba zpravodaje a ověřovatelů zápisu.
  3. Kontrola usnesení z 2. zasedání ZO.
  4. Rozpočtové opatření Obce Lutín č. 12/2022.
  5. Vývoj rozpočtu obce na rok 2022.
  6. Schválení rozpočtového provizoria na rok 2023.
  7. Vodné a stočné na rok 2023.
  8. Obecně závazná vyhláška o nočním klidu v roce 2023.
  9. Podání žádostí o bezúplatný převod pozemků.
10. Program rozvoje obce Lutín.
11. Plnění plánu investic na rok 2022
12. Různé:
      12.1 Dílčí přezkoumání hospodaření obce.
      12.2 Programové prohlášení rady obce.
13. Diskuze a závěr.
     

 

Jednání zahájil starosta obce Ing. Jakub Chrást v 18.04 hod.

Starosta obce Ing. J. Chrást konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno, informace o konání byla zveřejněna
na úřední desce Obecního úřadu Lutín a na internetových stránkách www.lutin.cz, a to nejméně sedm dní
přede dnem konání zasedání. Dále konstatoval, že je přítomno 15 členů zastupitelstva obce, zastupitelstvo je
tedy usnášeníschopné.
Zápis z minulého 2. zasedání zastupitelstva obce byl vyložen na obecním úřadě, a protože k němu nebyly
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vzneseny žádné námitky, můžeme ho považovat za schválený.
                                                                        

Program jednání – starosta seznámil přítomné s programem jednání ZO.

                                    
Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.
 

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje program 3. zasedání zastupitelstva obce v navrženém znění.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1/3Z/2022 bylo schváleno.

2. Volba zpravodaje a ověřovatelů zápisu

Starosta obce navrhuje do funkce zpravodaje Ing. Zdeňka Pavlíka a do funkce ověřovatelů zápisu Mgr. Lenku
Souškovou a Ing. Miroslava Smičku.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín volí do funkce zpravodaje 3. zasedání zastupitelstva obce Ing. Zdeňka Pavlíka.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2a/3Z/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín volí do funkce ověřovatelů zápisu 3. zasedání zastupitelstva obce Mgr. Lenku
Souškovou a Ing. Miroslava Smičku.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2b/3Z/2022 bylo schváleno.

3. Kontrola usnesení z 2. zasedání ZO

Místostarosta obce Mgr. D. Kolář provedl kontrolu usnesení z 2. zasedání ZO, které se konalo dne  9. 11. 2022.

4/2Z/2022       Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje Jednací řád zastupitelstva obce dle přílohy
                        k zápisu.

5/2Z/2022      Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí Rozpočtová opatření Obce Lutín č.
                       9/2022, 10/2022 a 11/2022.

6/2Z/2022       Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí informace o vývoji rozpočtu obce a
                       daňových příjmů.
                       Samostatný bod dnešního jednání.

7a/2Z/2022     Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje předsedům komisí rady obce odměnu ve
                       výši 2.200 Kč/měsíc a členům komisí rady obce odměnu ve výši 1.800
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                       Kč/půlrok s účinností od 9. 11. 2022. Složení komisí rady je dle přílohy
                       k zápisu.

7b/2Z/2022     Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2
                       písm. n) zákona o obcích, že neuvolněnému členu zastupitelstva ***
                       ***, který je současně členem výboru zastupitelstva a členem komise
                       rady obce, bude odměna poskytována ve výši 3 614 Kč (z toho za výkon funkce
                       člena výboru zastupitelstva 3 314 Kč a za výkon člena komise rady 300 Kč)
                       s účinností od 1. 12. 2022.

7c/2Z/2022    Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje předsedům a členům komisí rady obce
                       jednorázovou odměnu dle §84 odst. 2 písm. v) zákona č. 128/2000 Sb. o 
                       obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů za členství v komisi rady.
                       Předsedům 1500 Kč, členům 1800 Kč, jmenovitě dle přílohy.
                      
8/2Z/2022     Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo ze
                      dne 1. 7. 2022 uzavřené mezi Obcí Lutín a společností STRABAG a.s., se 
                      sídlem tř. Kačírkova 982/4, 158 00  Praha 5, Jinonice, IČ: 608 38 744, na
                      realizaci stavby „III. Etapa regenerace sídliště v Lutíně – dvůr“ včetně výměny
                      vodovodu. Předmětem dodatku jsou nutné méněpráce a vícepráce provedené
                      v průběhu realizace stavby. Dodatkem č. 1 se celková cena navyšuje o
                      525.599,81 Kč bez DPH.
                      Dodatek podepsán, akce dokončena.
 

9/2Z/2022     Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje uzavření dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo ze 
                      dne 14.1.2022 uzavřené mezi Obcí Lutín a společností Provádění staveb
                      Olomouc, a.s., Kosmonautů 989/8, 772 11 Olomouc, IČ: 253 85 551, na
                      realizaci  stavby "Přístavba a přestavba ZŠ na hasičskou zbrojnici a zázemí obce
                      Třebčín". Dodatkem č. 3 se navyšuje cena za dílo o 393.802,45 Kč bez DPH. 
                      Dodatek podepsán, akce dokončena.                    

10/2Z/2022   Zastupitelstvo obce Lutín souhlasí s ponecháním místního poplatku za obecní
                      systém odpadového hospodářství ve výši dle Obecně závazné vyhlášky
                      č. 4/2021, o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství.

11/2Z/2022   Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí informace o výsledku nákupu energií
                     (elektřiny a plynu) pro obec a příspěvkovou organizaci ZŠ a MŠ Lutín na
                     Komoditní burze Kladno.

             
Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí kontrolu usnesení z 2. zasedání zastupitelstva obce, kterou
provedl místostarosta obce Mgr. Dalibor Kolář.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3/3Z/2022 bylo schváleno.

4. Rozpočtové opatření Obce Lutín č. 12/2022

Tajemník OÚ Ing. M. Brhel okomentoval Rozpočtové opatření Obce Lutín č. 12/2022, které bylo schváleno
na zasedání rady obce dne 21. 11. 2022. Na příjmové straně: potvrzená dotace na rekonstrukci hasičské
zbrojnice v Třebčíně ve výši 16.019.987Kč, dotace na cyklostezku Lutín-Luběnice ve výši 6.611.172Kč a vyšší
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daňový příjem z příjmů fyz. osob ve výši 386.000Kč. Celkem na příjmové straně 23.017.159Kč.
Na výdajové  straně:  nákup nábytku do  nového kulturního  sálu  v  Třebčíně  v  částce  200.000Kč (alokace
v rozpočtu na tuto akci již byla vyčerpána), projektová dokumentace na venkovní učebnu v areálu ZŠ Lutín
ve  výši  166.000Kč  a  výdaj  na  pořádání  kulturních  akcí  ve  výši  20.000  Kč.  Celkem na  výdajové  straně
386.000 Kč.
Kladný rozdíl z příjmové a výdajové strany ve výši 22.631.159Kč přechází do rezerv obce.
Příloha k zápisu č. 1 – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.
 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí Rozpočtové opatření Obce Lutín č. 12/2022.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4/3Z/2022 bylo schváleno.

5. Vývoj rozpočtu obce na rok 2022

Starosta obce Ing. J. Chrást uvedl k bodu následující: Součástí podkladů byl opět soubor vývoje rozpočtu na rok
2023, do něhož jsou zanesena všechna dosavadní rozpočtová opatření. Dotaci na cyklostezku Luběnice - Lutín
se podařilo vyčerpat, na čerpání dotace MMR na kulturní sál v Třebčíně pracujeme. Tato dotace byla nejprve
vypočítána ve výši 16 mil. Kč, kdy starosta následně v rozhodnutí o poskytnutí dotace objevil chybu a dotace
tak bude cca 17,5 mil. Kč (v kalkulaci je také zohledněno).
Druhým souborem byl přehled přijatých daňových příjmů, kdy už na minulém zasedání jsme informovali, že
na začátku listopadu jsme přesáhli výši daňových příjmů v rozpočtu obce. 
Hospodaření obce lze rovněž v průběhu roku sledovat na odkazu níže:

https://monitor.statnipokladna.cz/ucetni-jednotka/00299189/prehled?rad=t&obdobi=2210

Příloha k zápisu č.  2-3  – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí aktuální informace o vývoji rozpočtu obce na rok 2022.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5/3Z/2022 bylo schváleno.

6. Schválení rozpočtového provizoria na rok 2023

Starosta obce Ing. J. Chrást uvedl k bodu následující: Jako každý rok je třeba na závěr roku schválit pravidla
rozpočtového provizoria tak, aby byly překlenuty první měsíce roku, než bude připraven a schválen rozpočet
obce. Rozpočtové provizorium v sobě nese jak kladné, tak i záporné stránky pro fungování obce. Kladem je, že
pracujeme s přesnými příjmy za předchozí rok, nyní tedy za rok 2022. Budeme znát přesné zůstatky na našich
účtech k 1. 1. 2023 a můžeme k tomu tedy přesněji nastavovat příjmy a výdaje pro celý rok 2023 bez nutnosti
častějších rozpočtových opatření. Pravidla jsou nastavena tak, aby neomezovala obec v činnosti.

Příloha č. 4 k zápisu - jen u originálu. 
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Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.
 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje Rozpočtové provizorium na rok 2023. Podle pravidel se v rozpočtovém
provizoriu  do schválení  rozpočtu 2023 budou hradit  činnosti  spojené s  výkonem státní  správy,  akce
schválené  kompetentními  orgány,  včetně  zapojení  případných  dotačních  zdrojů,  závazky  vyplývající
z  uzavřených  smluv,  včetně  plnění  povinností  z  pracovněprávních  vztahů  obce,  výdaje  vyplývající
z  právních  předpisů,  investiční  i  neinvestiční  výdaje  v  případech  pokračování  započaté  akce  včetně
dotačních zdrojů, pravidelně se opakující výdaje obce, výdaje na zabezpečení chodu úřadu a samotného
fungování obce, včetně výdajů spojených s řešením výjimečných a havarijních situací. Příspěvek na provoz
zřízené příspěvkové organizaci se poskytne měsíčně ve výši 1/12 schváleného rozpočtu předchozího roku.
Rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době rozpočtového provizoria se stávají příjmy a výdaji rozpočtu
po jeho schválení.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 6/3Z/2022 bylo schváleno.

7. Vodné a stočné na rok 2023

Starosta obce Ing. J. Chrást uvedl k bodu následující: Provozovatelem vodohospodářské infrastruktury, obce
společností ARKO TECHNOLOGY, a.s., byla předložena kalkulace výše vodného a stočného pro rok 2023.
Návrh předpokládal vodné ve výši 41,60Kč bez DPH a stočné ve výši 46,30Kč bez DPH, tj. celkem 87,90Kč
bez DPH za 1 m3 spotřebované vody. 
V roce 2021 byla celková cena za 1 m3 spotřebované vody 58,00Kč bez DPH, celková cena v roce 2022 pak byla
70,00 Kč bez DPH za 1 m3 spotřebované vody.
Rada obce na svém zasedání dne 21.11.2022 pověřila starostu obce dalším jednáním s provozovatelem, kdy
na následném jednání bylo dohodnuto, že nárůst ceny bude maximálně 21% (místo původně navrhovaných
26%). Cena by tak měla být cca 84,70Kč bez DPH za 1 m3 spotřebované vody. Aktualizovaná kalkulace byla
do podkladů vložena dnešního dne a konečná cena bude vodné ve výši 39,81 Kč bez DPH a stočné 44,89 Kč bez
DPH, tj. celkem 84,70 Kč bez DPH za 1 m3 spotřebované vody. Jedná se tedy o deklarovaný nárůst o 21 %
oproti roku 2022. Rada obce s tímto návrhem na svém zasedání dne 7. 12. souhlasila.
Příloha k zápisu č. 5 – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
Ing. R. Navrátil – není to dobrá zpráva pro občany, že se cena zvyšuje, ale nic jiného nám nezbývá než cenu
akceptovat, uvidíme, jak se situace bude vyvíjet v příštím roce, podle toho pak reagovat;
Ing. J. Chrást – r. 2023 je posledním rokem stávající smlouvy o provozování vodohospodářské infrastruktury. To
znamená, že nás v první třetině roku čeká rozhodnutí, zda bude probíhat složité koncesionářské výběrové
řízení, které jsme již jednou absolvovali, a nebo se třeba vydáme jinou cestou.   K možnostem a povinnostem
sbíráme informace a v první třetině roku vás budeme informovat, co jsme zjistili;
Ing. J. Burda – DPH je 10 %, dostáváme se přes 100 Kč?
Ing. J. Chrást – 93 Kč;
Ing. M. Brhel – byl článek o jednotlivých krajích, jak se pohybuje vodné – stočné a je to tak od   105 do 130 Kč;
Ing. J. Chrást – existuje tzv. statut sociálního vodného a stočného, 

limit, přes který to nesmí jít, a ten je 130 Kč/m3;
Ing. R. Pavlíček – jaké jsou ceny v okolí, ti, co si spravují vodu sami?
Ing. J.  Chrást – Slatinice mají poměrně nižší,  nedokážu odhadnout do jaké míry to sanují ze svého, mají
zde s.r.o., pokud chtějí, mohou cenu sanovat. Jediný způsob, jak my to tady můžeme ovlivnit, je nájemné, které
používáme na opravy vodovodů. Pokud bychom nedali nájemné, dělá to 3% ceny, ustupovat na nájmu nemá
cenu, jinak cenu neovlivníme, jde o prokazatelné jejich náklady, které si musí před kontrolou obhájit;
Ing. J. Burda – Moravská  Vodárenská v Olomouci má 107 Kč s daní a v Prostějově má cenu 115 Kč/m3,
analyzoval jsi tam, jak se tam promítá cena elektřiny?
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Ing. M. Brhel – největší nárůsty byly na ceně elektřiny a na opravách,  dohodli jsme se, že opravy rozloží
do delšího časového období, ale jsou nutné, jsou zde velké požadavky na nás v příštích letech -  3,5 mil. Kč
na odstředivku kalu, která je v havarijním stavu, pokračování opravy vodovodu na sídlišti;
A. Dozrál – fotovoltaika na ČOV?
Ing. J. Chrást – fotovoltaika je finančně v naší gesci, realizace v r. 2023 se nestihne, otázka je, zda vůbec,
protože jak škola a, KoDuS, tak ČOV s vodním zdrojem nám visí na možnosti, aby nás vůbec ČEZ připojil
k přenosové síti. Z jejich strany je argumentováno, že přenosová síť již nemá kapacitu v daném území. Vše
závisí  na  kapacitě  přenosové  soustavy,  v  současné  chvíli  jsme  pozastavili  projekční  práce  a  čekáme
na vyjádření ČEZu, který si vyžádal nějaké dodatečné informace;
Ing. M. Brhel – máme jednu velkou výhodu oproti ostatním, že máme vlastní ztroj vody, s tím už se dá pracovat.
Pokud to obce nemají, je těžké se na něčem domlouvat;
Ing. J. Chrást – některé obce k nám posílají splašky, nějaký manévrovací prostor zde je, otázkou je, jestli se to
dá zvládnout.
 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí informaci o výši vodného a stočného na rok 2023.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7/3Z/2022 bylo schváleno.

8. Obecně závazná vyhláška o nočním klidu v roce 2023

Místostarosta obce Mgr. D. Kolář uvedl, že je nutné schválit OZV o nočním klidu v roce 2023, protože takto
činíme pro každý kalendářní rok. OZV byla zaslána rovněž ke kontrole na MV ČR, výsledek kontroly je, že
nebyl  shledán rozpor  se  zákonem.  Pro  příští  rok  nebude v  Lutíně  pořádána taneční  zábava na začátku
prázdnin, kdy týden poté následoval rockový festival. Je to z důvodu snížení zátěže na obyvatele z okolí areálu
Rybníček. Výhoda OZV pro občany je, že víceméně skoro rok dopředu vědí konkrétní datum, kdy akce bude a
noční klid bude zkrácený.

Příloha k zápisu č. 6-7 k zápisu – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.
 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o nočním klidu v roce 2023.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 8/3Z/2022 bylo schváleno.

9. Podání žádostí o bezúplatný převod pozemků

Starosta obce Ing. J. Chrást uvedl k bodu následující: V souvislosti s plánovanou výstavbou nové obchodní zóny
za zdravotním střediskem a zároveň plánem soukromého investora na přebudování skeletu na bydlení pro
seniory se předběžně jednalo se Státním pozemkovým úřadem o možnosti bezúplatného převodu pozemku p.
č. 228/10, k. ú. Lutín, který je nyní v majetku státu.  Tento pozemek s touto novou zónou sousedí a bylo
by možné jej využít jako park apod. Základním předpokladem je podání žádosti o bezúplatný převod pozemku
na Státní pozemkový úřad. 
Podobný  pozemek  ve  vlastnictví  státu  je  i  pozemek  p.  č.  293/17,  k.  ú.  Třebčín,  který  bude  sousedit
s připravovanou obytnou zónou směrem na Olšany. Na tom je dle nového územního plánu rovněž plánována
veřejná zeleň.
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Odkaz na územní plán obce:
https://lutin.cz/informace/stavebni_urad/uzemni_plan_2022/grafika/UP_Lutin_HLV.pdf

Příloha k zápisu č. 8-9 – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
J. Brhel, DiS. – na pozemku v Lutíně můžeme udělat, co chceme?
Ing. J. Chrást – veřejná zeleň, parky, stavby doplňující veř. prostranství, stavby drobné architektury, taneční
parkety, hřiště, komunikace pro pěší a cyklisty, vodní plochy atd., využití je poměrně široké.;
Ing. R. Navrátil – pozemek kolem skeletu   228/4 je také pozemkového fondu?
Ing. J. Chrást – před tím, než jsme schválili ÚP, byl v procesu převodu na ***;
Ing. R. Navrátil – šlo by část pozemku použít na cestu?
Ing. J. Chrást - zkusíme se domluvit s ***, a když to nepůjde, zkusíme se domluvit s ***.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Lutín  schvaluje  podání  žádosti  o  bezúplatný  převod  pozemků  p.č.  228/10,  k.ú.
Lutín a p.č. 293/17, k.ú. Třebčín od státu do majetku Obce Lutín.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 9a/3Z/2022 bylo schváleno.

Starosta  obce  Ing.  J.  Chrást  dále  uvedl,  že  současně  již  nějakou dobu probíhají  jednání  s  Úřadem pro
zastupování státu ve věcech majetkových o možnosti bezúplatného převodu pozemku p.č. 111/11 v k. ú. Lutín,
jiná plocha, ostatní plocha o výměře 1359 m2  .  Na tom se nachází místní komunikace v majetku obce a
současně je  v  něm umístěna kanalizace v  majetku obce (cesta ke sběrnému dvoru).  Jedná se o veřejné
prostranství, které je udržováno Obcí Lutín.

Příloha k zápisu č. 10 – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
Ing. R. Navrátil  – je to v pořádku, ta cesta si zaslouží nějakou úpravu, i  chodník k okálům; abychom to
opravili, musí to být naše.
 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín odmítá úplatný převod pozemku p.č. 111/11 v k. ú. Lutín, jiná plocha, ostatní
plocha  o  výměře  1359  m2  od   České  republiky  zastoupené  Úřadem  pro  zastupování  státu
ve věcech majetkových do majetku Obce Lutín.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 9b/3Z/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje podání žádosti o bezúplatný převod pozemku p.č. 111/11 v k. ú. Lutín,
jiná plocha, ostatní plocha o výměře 1359 m2 od  České republiky zastoupené Úřadem pro zastupování
státu ve věcech majetkových do majetku Obce Lutín. Jedná se o veřejné prostranství udržované Obcí Lutín,
a to travnatou plochu, chodník a místní komunikaci v majetku obce, která slouží jako přístupová cesta
k okolním pozemkům. Na pozemku je rovněž umístěna kanalizace v majetku Obce Lutín.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 9c/3Z/2022 bylo schváleno.
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10. Program rozvoje obce Lutín

Starosta obce Ing. Jakub Chrást uvedl k bodu následující: Obec Lutín má zpracován strategický dokument
Program rozvoje obce Lutín 2016 - 2022. S MAS Regionem HANÁ je dohodnuto, že bude bezplatně vypracován
tento dokument na další období. Pouze čekáme, až na Obec Lutín dojde řada. Vzhledem k tomu, že některé
dotační tituly vyžadují, aby daný projekt byl uveden ve strategickém dokumentu obce, je třeba prodloužit
platnost stávajícího a doplnit projekty, které by mohly být předmětem žádosti o dotaci v roce 2023. Je jasné, že
nerealizujeme všechny projekty uvedené v příloze, ale je lepší je zde mít uvedené.

Odkaz na Program rozvoje obce:
https://lutin.cz/program_rozvoje_obce.php

Příloha č. 11  k zápisu – jen u originálu.
 

Rozprava k bodu:
Ing. J. Burda – nemám připomínky, věnovalo se tomu hodně času, nemyslím, že je to nesmyslný dokument, má
to největší přínos pro lidi, kteří to zpracovávali, protože jsme museli analyzovat celou obec – pokud si dobře
vzpomínám, bylo to podmínkou pro dotace;
Ing. J. Chrást – je to podmínkou, že projekt je uveden v nějakém strategickém dokumentu, klidně můžete
popřemýšlet nad dalšími návrhy, můžete se zapojit do komise, která bude tento dokument připravovat;
Ing. J. Burda – je to jedna forma, jak se s obcí seznámit komplexně a vidět souvislosti;
RNDr. D. Vrbová – dotaz na 3 učebny?
Ing. J. Chrást – venkovní učebna, interaktivní učebna, učebna pro rozvoj kreativity žáků vč. vybavení;
Mgr. L. Soušková – o té jsme hovořili na poradě;
RNDr. D. Vrbová – v návaznosti na úpravy ve škole, nebyla řeč dříve, že by se měl upravit vchod do školy, to
tam není zahrnuto?
Ing. J. Chrást – máme velkou studii, nejsou na to dotace, máme 3 varianty, jednu si budeme muset vybrat a
rozpracovat pro PD, čekáme, až uzraje doba, co bude s obecním úřadem, visí tam možnost, že bychom OÚ
přestěhovali a prostor začlenili k areálu, uvidíme;
Mgr.  L.  Soušková  –  všechny  varianty   a  studie  počítají  s  větším a  širším vstupem po příjezdové  cestě
jako hlavním vchodem do školy;
Ing. J. Chrást – ve škole budeme nyní řešit výtah, který je v havarijním stavu, tuto estetickou úpravu předbíhají
věci provozně potřebné:  střecha na staré škole, snažíme se nachystat rozpočet na střechu na aule – na výměnu
krytiny atd.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín schvaluje prodloužení platnosti Programu rozvoje obce Lutín na roky 2016 -
2022 schváleného 23.6.2016 do konce roku 2023. Současně zastupitelstvo schvaluje doplnění návrhové
části o aktivity dle přílohy k zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 10/3Z/2022 bylo schváleno.

11. Plnění plánu investic na rok 2022

Starosta obce Ing.  J.  Chrást  uvedl,  že  součástí  podkladů byl  Plán investičních akcí  na rok 2022 včetně
komentáře, jednotlivé akce dle plánu na zasedání okomentoval.
Příloha č. 12 k zápisu – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí plnění Plánu investic, významných oprav a pořízení majetku
v roce 2022.
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Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 11/3Z/2022 bylo schváleno.

12. Různé

12.1. Dílčí přezkoumání hospodaření obce

Starosta  obce  Ing.  J.  Chrást  informoval  o  dílčím  přezkoumání  hospodaření  obce  za  období  1.1.2022  -
1.11.2022,  které  bylo  provedeno  Krajským  úřadem  Olomouckého  kraje,  kde  nebyly  zjištěny  chyby  ani
nedostatky. Druhá část přezkoumání proběhne v březnu příštího roku.

Příloha č. 13 k zápisu – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
Bez rozpravy.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí  zápis  z  dílčího přezkoumání hospodaření  obce za období
1.1.2022 - 1.11.2022, které bylo provedeno Krajským úřadem Olomouckého kraje.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 12/3Z/2022 bylo schváleno.

12.2. Programové prohlášení rady obce

Starosta obce Ing. J. Chrást informoval, že rada obce na svém zasedání dne 21.11.2022 schválila Programové
prohlášení  Rady  obce  Lutín  na  období  2022  -  2026.  Obsah  tohoto  dokumentu  vychází  z  předvolebních
programů všech registrovaných kandidátek.

Příloha č. 14 k zápisu – jen u originálu.

Rozprava k bodu:
RNDr. D. Vrbová – parkování na sídlišti mezi tím nemá být?
Ing. J. Chrást – park. místa budou součástí velké akce – vypracovat PD pro další etapu regenerace panel.
sídliště (na poli směrem na Hněvotín);
Ing. J. Chrást – odpadové hospodářství – účastnil jsem se semináře a my, jako akcionáři, máme za úkol alokovat
v rozpočtu cca 0,5 mil.  Kč na příští  rok jako spoluúčast  na náklady na vybudování  překládacího centra
v Olomouci ve Chválkovicích; za 5 let by měl být náš podíl 1,5 mil. Kč, město Olomouc tam bude dávat
150 mil. Kč ze svého rozpočtu; všichni budeme akcionáři  Servisní společnosti Odpady Olomouckého kraje;  ti,
co nebudou akcionáři a budou chtít využívat toto překladiště, budou mít vyšší cenu, než budeme mít my; 
do spolku se rozhodla přistoupit obec Luběnice a Městys Náměšť na Hané.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Lutín bere na vědomí Programové prohlášení Rady obce Lutín na období 2022 - 2026.

Výsledek hlasování:
Pro: 15 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 13/3Z/2022 bylo schváleno.

13. Diskuze a závěr.

Ing.  J.  Chrást  –  zahájil  diskusi  přáním  krásných  a  klidných  vánočních  svátků,  do  nového  roku
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popřál hlavně hodně zdraví a rodinné pohody.  Co se týká obecních věcí: požádal přítomné zastupitele o zaslání
návrhů do plánu investic, významných oprav a pořízení majetku na příští rok do konce tohoto týdne. Město
Prostějov dávalo leták – občané, podílejte se na rozhodování, co se bude v obci dělat, navrhuje uveřejnit výzvu,
že by i občané mohli říct a vyjádřit se, co by si přáli nebo navrhovali v obci realizovat, dotaz, zda by s tím
zastupitelé souhlasili?
Ing. R.  Navrátil  –  klidně to udělejme, ať mají  možnost se zapojit,  dát výzvu přes facebook nebo hlášení
rozhlasu, aby tu možnost každý měl;
Ing. J.  Chrást –  měl jsme představu, co jsem přišel na obec, že bychom udělali  takzvaný participativní
rozpočet. Města a obce to dělají, vyčlení částku z rozpočtu a stanoví 3 věci, které by se mohly udělat, a
lidé mohou rozhodnout. Je možné, aby řekli, co chtějí realizovat, a my bychom to posoudili, zda se to dá
realizovat z hlediska připravenosti a financí. Pochopil jsem, že bychom občanům nějakou možnost mohli dát,
tak nějakou výzvu uveřejníme a budeme s tím pracovat;
G. Bábková – dotaz, kdy je otevřena silnice na Hněvotín?
Ing. J. Chrást – od 11.12 do 16. 12. je změna provozního výlukového řádu – na dobu výluky udělali změnu,
po ukončení výluky vejdou v platnost jízdní řády, které platí od 11.12., most je hotový;
Mgr. L. Soušková – je nějaký důvod, proč to tak moc zvedli, ty příkopy jsou hluboké?
Ing. J. Chrást – přemýšlel jsem nad tím a podle mě se to zase tak moc nezvedlo, nivelita silnice musela být
zachována;
M. Střída, host – zvedli to, pokud se podíváš na mostek, co vede k Luběnicím, je tam 15 čísel;
Ing. R. Navrátil – termín otevření je 16.12., je dobré uvést, že návazná rekonstrukce průtahu v příštím roce
nebude;
Ing. J. Chrást – není stavebně povolená a nejsou vyřešeny smlouvy o převodech;
Bc. J. Chabičovský – v momentě, kdy se začne s rekonstrukci silnice na ul. Olomoucká, bude použita opět ta
stávající objízdná  trasa?
Ing. J. Chrást – to budou vymýšlet těsně před realizací, většinou to dělá SEKNE, nyní k tomu bylo projednání
SSOK, realizační firmy a starostů, až se to bude dělat, bude to s námi opět projednáno;
A. Dozrál – byly od kraje nějaké informace o ceně za zajištění autobusové dopravy?
Ing. J. Chrást – dojde k navýšení o nějakých 15% (míra inflace);
Mgr. L. Soušková – okomentovala na dataprojektoru znázorněnou venkovní učebnu vč. soc. zařízení;
Ing. M. Smička – kde by byla venkovní učebna umístěna?
Mgr. L. Soušková – za školní jídelnou nad hřištěm, aby byla dobře dostupná, ve dvoře by nás to rušilo;
Mgr. D. Kolář – chtěl by také popřát osobní pohodu všem a zve přítomné na adventní koncert dne 18.12.2022,
bude k dispozici betlémské světlo, dále poděkoval všem za podporu a účast při otevření hasičské zbrojnice;
Mgr. L. Soušková – děkuje za školu obci za vstřícnost v tomto roce a ještě jednou přeje hodně štěstí a krásné
Vánoce a zdraví v novém roce;
M. Střída, host – jak se kalkuluje cena pro provozovatele vodohospodářského zařízení, tak tam také platí
zastropování cen energií?
Ing. J. Chrást – strop na ně platí taky, 2-3 % v celkovém objemu energií;
Ing. M. Brhel – dle sdělení provozovatele šla spotřeba vody přes covidové roky dolů a ještě se nezvedla
na předcovidovou úroveň;
Ing.  J.  Chrást  –  cena  vodného  a  stočného  roste,  lidé  začínají  šetřit,  tak  se  neušetří,  protože  náklady
se rozpočítávají do kubíků v té kalkulaci, když je kubíků míň, cena zase roste; je to začarovaný kruh;
Ing. K. Mišák, host – omlouvám se, nebudu se vyjadřovat k tomu, co tady dnes bylo, přišel jsem pozdě, dotaz
na nešťastnou kapličku, nebyl to dobrý tah s p. Pokorným, je to do půlky mokré a je to čím dál horší;
Ing. J. Chrást – byl jsem se tam podívat a Ing. Navrátil taky, omítku spravoval na jaře, nestihl to jen zatřít, jezdí
okolo a sleduje to, že je mokrá do půlky, pravda není, je to zabarvení té původní omítky, jsou tam mapy, to
jsou  místa,  kde  byla  zachována  původní  omítka,  říkal,  že  ve  spojení  staré  omítky  a  nové
technologie mikropilotu, si to musí sednou, bude to sledovat a bude to spravovat v rámci záruky bez nějakých
finančních nároků;
Ing. R. Navrátil – byl jsem se tam taky podívat, stav se mi nezdál tak tragický, spíš je tam nafoukané listí,
zajistit údržbu;
Ing. K. Mišák, host – tragické to není, musím ale opakovat pořád to stejné, nelíbilo se mi, že to nepodřezal a
zachoval úpravu historických objektů;
Ing. J. Chrást – podřezání tam nebylo navrženo, od začátku tam bylo zajištění mikropilotu a statické zajištění.
Restaurátor byl vybrán, aby byla zachována historická hodnota kaple. Nové jsou mikropiloty, možná po těch
vzlíná nějaká vlhkost. Vzneseme dotaz na nějakou úpravu, aby to nebralo vlhkost;
Ing. K. Mišák, host – jaká je záruka?
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Ing. J. Chrást – myslím, že  5 let;
Z. Beran, host – navazuje na vyhlášku o hluku, okolí Rybníčka si stěžuje na hluk?
Ing. J. Chrást – byly tam stížnosti konkrétních lidí, ale také se trochu hnulo mé svědomí, že dvě pořádané akce
za sebou byly moc, připomínky na hluk byly od pána z Třebčína;
Ing. K. Mišák, host – já to určitě nejsem, mně to nevadí, vím o 3 lidech, kteří psali dopisy;
Z. Beran, host – zajímá mě to, protože sousedům to nevadí a akce se jim líbí;
Ing. J. Chrást – vážím si, že to tak snášíte, ale chtěl jsem vám ulevit;
Ing. K. Mišák, host – nám spíš vadí to střílení petard na Rybníčku, psům to vadí;
Ing. J. Chrást – to jsme již zakázali veř. vyhláškou, jsou stanovena data, kdy to lze dělat;
pokud to udělají na vlastním pozemku,  zakázat to nemůžeme;
Mgr. L. Soušková – naši žáci tam chodili, ale byli upozorněni, že se to nesmí,
žákům by to neměl nikdo ani prodat, není to určeno dětem;
Ing. M. Smička – všiml jsem si, že na cyklostezce Lutín – Luběnice jezdí auta;
Ing. J. Chrást – ze strany Lutína tam dáme kámen a p. starosta Luběnic již kupuje zámky,
poděkoval přítomným za aktivní přístup a další zasedání se plánuje na konci ledna nebo na začátku února
v novém sále hasičské zbrojnice.

 

Starosta Ing. Jakub Chrást   ............................................................
 
Ověřovatelé: Mgr. Lenka Soušková   ............................................................
 

Ing. Miroslav Smička   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


